

Association canadienne de linguistique
Canadian Linguistic Association

Présidente/President (1988-1990)

Marie SurrIDGE, Queen's University

Vice-Présidente/Vice President (1988-1990)

Marie-Thérèse VINET, Université de Sherbrooke

Président du Comité des candidatures/Nominating Committee Chair (1988-1990)

Pierre LÉON, University of Toronto

Présidente du Comité de programme/Programme Committee Chair (1988-1989)

Anne-Marie di SCIULLO, Université du Québec à Montréal

Secrétaire-Trésorier/Secretary-Treasurer (1988-1993)

Paul PUPIER, Université du Québec à Montréal

Rédacteur/Editor (1988-1993)

William COWAN, Carleton University

Membres adjoints/Members at large (1987-1990)

Jean LOWENSTAMM, Université du Québec à Montréal

Lois MARKWORTH STANFORD, University of Alberta

Le but principal de l'Association canadienne de Linguistique est de promouvoir l'étude de la linguistique au Canada. La cotisation, qui donne droit à l'abonnement à la *Revue canadienne de linguistique* et au *Bulletin* de l'Association canadienne de linguistique, ainsi qu'à la soumission de communications au congrès annuel, est de 35\$ par année pour les membres ordinaires et de 10\$ pour les étudiant(e)s qui peuvent faire la preuve de leur statut. (À partir de 1989, la cotisation passe à 40\$ pour les membres ordinaires et à 12\$ pour les étudiant(e)s qui paient après le 1^e janvier de l'année courante.) On envoie la cotisation au Secrétaire-Trésorier: Professeur Paul Pupier, Département de linguistique, UQAM, C.P. 8888, Succursale A, Montréal, Québec H3C 3P8; (514)282-8424; courrier électronique: ACL@UQAM.BITNET. Les annonces pour le *Bulletin* sont à adresser au Secrétaire-Trésorier.

La publication de cette revue est rendue possible par les subventions du Conseil de recherches en sciences humaines du Canada.

The principal aim of the Canadian Linguistic Association is to promote the study of linguistics in Canada. Membership fees, which include a subscription to the *Canadian Journal of Linguistics* and the *Bulletin* of the Canadian Linguistic Association, as well as the right to give papers at the Annual Meeting, are \$35 a year for regular members, and \$10 for student members with proof of student status, and are due January 1 of the year of membership. (Beginning in 1989, fees paid after January 1 of the current year will be \$40 for regular members and \$12 for students.) Fees should be paid to the Secretary-Treasurer: Paul Pupier, Dép. de linguistique, UQAM, C.P. 8888, Succ. A, Montréal, Québec H3C 3P8; (514)282-8424; electronic mail: ACL@UQAM.BITNET. Announcements for the *Bulletin* should be sent to the Secretary-Treasurer.

Publication of this journal is made possible by grants from the Social Sciences and Humanities Research Council of Canada.

CONTENTS/SOMMAIRE

Lawrence O. Adéwolé
Sequence and Co-Occurrence of Yoruba Auxiliary Verbs 1
Marie E. Surridge
Le facteur sémantique dans l'attribution du genre aux inanimés en français 19

Book Review Articles

Jurgen Klausenburger: Carstairs, *Allomorphy in Inflection* 45
Keren Rice: Lieber, *An Integrated Theory of Autosegmental Processes* 59

Reviews/Comptes rendus

William J. Ashby: Pinchon, *Morphosyntaxe du français: étude de cas* 77
Laurel J. Brinton: O'Grady and Dobrovolsky, eds., *Contemporary Linguistics: An Introduction*; Davies, *The English Imperative* 78
Susanne Carroll: O'Grady, *Principles of Grammar and Learning* 89
Sandra Clarke: Sankoff, ed., *Diversity and Diachrony* 97
Christine Fütter: Donaldson, *Children's Explanations — A Psychological Study* 102
Alan S. Kaye, and Franz Müller-Gotama: Lehmann, ed., *Language Typology 1985. Papers from the Linguistic Typology Symposium* 104
L.G. Kelly: Newmeyer, *The Politics of Linguistics* 111
Paul Laurendeau: Culioli et Alii, *Particules et connecteurs* 114
Bert Peeters: Allan, *Linguistic Meaning* 119
Books Received/Livres reçus 123
Nécrologie 127

Canadian Journal of Linguistics
Revue canadienne de Linguistique

34(1) : 1-128
March/mars 1989